
 

 

 

Korsør,  23. april 2020 

Til Industrikontoret, Forsvarsministeriet Materiel- og Indkøbsstyrelse 

Lautrupbjerg 1-5 

2750 Ballerup 

_____________________________________________________ 

 
Pro-Safe A/S har i snart 20 år leveret mindre maritime fartøjer til Forsvaret - og vores lille virksomhed prøver 

hele tiden at tilpasse sig de ændringer, som sker nationalt/internationalt inden for udbud, myndighedsregler, 

etc. 

 

Og derfor tillader vi at fremsende denne skrivelse, da vi har konstateret, at FMI har 2 projekter i proces 

omhandlende fartøjer til Specialstyrkerne (SOKOM) i Danmark: 

 

A. Anskaffelse af gummibåde af typen MGB 470 og 530 

Som er meddelt i skrivelsen ”Forsvarsministeriet Materiel- og Indkøbsstyrelsens Indkøbsplan for Maritim-

anskaffelser” seŶest tilrettet 26. ŵarts 2020, hvor man forventer EU-udbud Q4 2020. 

 

B. Anskaffelse af 4 stk. RIB's 8,2 meter. 

Dette projekt håndteres af en indkøbsorganisation i NATO-regi - kaldet NSPA, under projektet, ”Request for 

Proposal (RFP) for the Supply of RIGID HULL INFLATABLE BOATS (RHIB)”, projektnummer IMA20002.  

NSPA har her mulighed for at håndtere udbud uden brug af EU-udbudsregler; og der indkøbes uden krav 

/regler fra FMI's standardkontrakter. Dette projekt skal der gives tilbud til i Q2/2020. 

 

Vores konkrete spørgsmål går på; Hvorfor håndterer FMI ikke selv projektet i pkt. B? Og man derved er sikker 

på, at der handles i forhold til standardbetingelser, etc.  

 

Og, hvis det er FMI's nye indkøbspolitik at lade NSPA forestå indkøb - hvorfor håndterer denne organisation 

så ikke også indkøbet i pkt. A i stedet for et EU-udbud? 

 

Udefra virker det underligt, at FMI i det ene udbud bruger NSPA-organisationen (med dertil egne udbuds-

regler, ikke DK/EU-udbudsregler) - og i næste udbud bruger egen organisation, som følger DK/EU-

udbudsregler. 

 

Som dansk producent, vil det være formålstjenligt at få klarhed - da denne udvikling med NSPA ligger langt 

væk fra FMI's udmelding på dialogmøde den 10. oktober 2018, hvor FMI informerede om nye udbuds-

processer, som ville være fordelagtige for dansk industri. 

 

Vi ser frem til at modtage et konkret svar. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Søren West 

 

Direktør, Pro-Safe A/S 

Kopi til;  

- Danske Maritime, Direktør Jenny N. Braat 

- Forsvarsudvalget 

- Forsvarsminister, Trine Bramsen 

- Erhvervsminister, Simon Kollerup  
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